



Seniorrådsmøde 02.09.2024

Tidspunkt: Kl. 9.00 - 12.00
Mødelokale: Lokale 1.11
Deltagere: Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Spangtoft, Annette Johansen, Elisabeth Abel, Erik Larsen, Finn Larsen
Ordstyrer: Annette Johansen (fast)
Afbud: -
Øvrige deltagere: Charlotte Kaaber (9.30-10.30)
Gæster: -
Referent: Helle Petersen

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden. Godkendt

2. Dagsorden, tidspunkt

- a) Hvorfor kommer den så sent?
Fordi ÆSU-mødets dagsorden først offentliggøres torsdag eftermiddag
- b) Hvorfor deler vi mødet op i fredagsmøder og ordinære rådsmøder?
Fredagsmøderne er formøder til mandagsmøderne, hvor der gives plads til en grundigere diskussion af høringssvar og forberedelse af diskussionerne med centerchefen.
Beslutning (begge punkter): For at give tid til ordentlig mødeforberedelse skal Seniorrådet modtage dagsordenen til næste møde senest mandag i ugen, hvor fredagsmødet afholdes. Helle eftersender punktet "Orientering fra Sundheds- og Omsorgscenteret" torsdag eftermiddag, når ÆSU-mødets dagsorden er blevet offentlig.
Referatet godkendes efter hvert punkt.

3. Spørgsmål til Charlotte (fast punkt)

- a) Opfølgning på spørgsmål fra sidste møde
- Hvorfor er det ikke muligt at få kontakt til hjemmeplejen før efter frokost?
Det er en udfordring i weekenderne. Der har været store problemer med tekniken i forbindelse med telefonerne, bl.a. går telefonen ikke videre, hvis den ikke bliver taget. IT er ikke tilgængelige i weekenden.
 - Hvordan sikrer man sig at medarbejderne fra hjemmeplejen er i reglementeret uniform, når de er på hjemmebesøg?
Der er holdt møde med fælles tr. Og der bliver sendt besked ud til samtlige medarbejdere om at være reglementeret påklædt. Der bliver foretaget stikprøvekontrol og medarbejdere kan blive kaldt til samtale hvis det ikke overholdes. Der er også oplevelser af at hjemmeplejen kommer reglementeret påklædt og kan legitimere sig.
 - Kan vejskiltet ved hjemmeplejen flyttes til den anden side af vejen?
Der er kommet skilt på højre side af indkørslen.
- b) Senior Nyt har hidtil været finansieret via Sundhedsfremmepuljen. Hvordan er den fremtidige finansiering? Og anbefaler man at beholde det hidtidige format?
Der er sendt forslag til fremtidig finansiering af Senior Nyt til budgetbehandling, da vi ikke anbefaler at det fortsætter i Sundhedsfremmepuljen. Der er oplyst forskellige muligheder for udgivelse, fysisk eller elektronisk eller en hybrid.
- c) Spørgsmål vedr. badning af borger med ondt i ryggen – ude eller hjemme. Se bilag fra Erik
Problematikken blev drøftet.

Charlotte har forhørt sig på Espens Vænge og i Hjemmeplejen. For at gå videre med sagen er vi nødt til at kende borgers identitet.

Yderligere spørgsmål / orientering:

Erik spurgte hvordan kommunen stillede sig ifm. Beredskabsstyrelsens pjece "Forberede på kriser" der er udsendt til alle

Kommunen afventer KL som ved Corona. Dog har alle plejehjem reserve lager af mad, vand og nød-generatorer. Der er gode aftaler med regionen omkring hjemmeilt og respiratorer. Og vi har interne procedurer omkring trykafledning.

Charlotte kom med et tilbud til drøftelse på næste besøg i hjemmeplejen i november. SOC vil gerne være med til at promovere Seniorrådet inden valget næste år
Fx i form af et Borgermøde for pårørende i Hjemmeplejen, fx i foråret/sommer.

4. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte

a) Hvad skete der på ÆSU-mødet 14.08.2024? (fast punkt)

Meddelelssager (M): (Til orientering/bemærkninger)

M – Tilsynsrapport hjemmeplejen distrikt 1

M – Tilsynsrapport hjemmeplejen distrikt 2

M – Ungeprofilundersøgelsen 2023/24

M – ÆSU Borgmesterbemyndigelse Sundhedsstrukturkommissionens anbefalinger

M – Sundhedsstrukturkommissionens anbefalinger- hørings svar fra HTK

M – ÆSU Borgmesterbemyndigelse hørings svar Sundhedsklynge Syd

M – Hørings svar fra Sydklyngen sundhedsstrukturkommissionen

M – Referat Seniorrådsmøde 03.06.2024

M – Referat Seniorrådsmøde 10.05.2024

Politiske sager (A/I): (hørings svar)

5A – Forslag fra A, F og Ø om placering af hjælpemiddeldepot

6A – Status på spireordning

7A – Opfølgning på ændring af indkaldelsesinterval i Tandplejen

b. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 04.09.2024:

Meddelelssager (M): (Til orientering/bemærkninger)

Referat Seniorrådsmøde 12.08.2024

Baldersbo Plejehjem Tilsynsrapport 2024

Politiske sager (A/I): (hørings svar)

3A – Budgetbemærkninger

4A – Status på klager på ældre- og sundhedsområdet 2023 – **det går den rigtige vej.**

5I – Udarbejdelse af ny eller revideret sundhedspolitik – **beder om udsættelse pga sundhedsstrukturkommissionen.**

5. Politiske Sager – Orientering fra de fagpolitiske udvalg (fast punkt)

1. Ældre- og Sundhedsudvalget (alle) - gennemgået

2. Arbejdsmarkedsudvalget (Annette) - intet

3. Plan- og miljøudvalget (Erik) - intet

4. Fritid- og Kultur (Hans-Henrik) - intet

5. Institution- og Skole (Anne) - intet

6. Socialudvalget (Finn) - intet

7. Teknisk udvalg (Elisabeth) – intet

8. Økonomiudvalg (Steen) – møde 21/8. 12/9 1. behandling af budget

10/10 2. behandling af budget i byrådet.

6. Økonomi.

a) Seniorrådets regnskab og budget 2024

1. Kassereren gennemgår periodens regnskab

Beslutning: Intet Nyt. Tages til efterretning

b) HTK budget 2025

1. Charlotte har indkaldt til tirsdag den 3.9. Den først foreslåede dato, den 21.8., lå uden for høringsperioden, som er den 3.-18. september og kunne derfor ikke bruges.

Beslutning: Vi nedsætter en hurtigt arbejdende arbejdsgruppe, som indkalder Seniorrådet til en diskussion inden den 9.9 af et evt. høringsforslag, så vi er klar til dialogmødet den 16.9. Arbejdsgruppen skal som minimum bestå af formand, næstformand og kasserer.

Beslutning: Steen indkalder Finn, Hans-Henrik og Elisabeth

7. Forberedelse til borgmestermøde den 9. september

- a) Arbejdsgruppe, som er nedsat jf. sidste referat, pkt. 9, holder møde torsdag den 29.8, kl. 14.30 på rådhuset. Her er det oplagt også at diskutere budget

Diskussion: Arbejdsgruppens spørgsmål

Beslutning: Seniorrådet godkender de udarbejdede spørgsmål. Se bilag (eftersendes)

8. Evaluering Seniormesse 28.august

- a) Det var et problem, at vi måtte afvise folk til Peter Geislings foredrag, da vi kun måtte lukke 250 personer ind. Løsningen kunne enten være at lade folk melde sig til via et gratis registreringssystem på nettet eller lade folk betale 10. kr. for en billet

- b) Vi skal etablere en vagtplan for vores standplads, så folk ikke skal stå der for længe.

9. Meddelelser fra formanden (fast punkt)

- a) Kultur og fritid inviterer til Frivillig Fredag den 27.9. Se

<https://kulturhusenehtk.dk/program/frivillig-fredag>

- b) Der afholdes informationsmøde for foreninger den 5.9. Se

<https://www.htk.dk/foreningsservice/foreningshaandbog/informationsmoeder-for-folkeoplysende-foreninger>

Beslutning: Man tilmelder sig selv

10. Møde den 9.9. i Regionsældrerådet

- a) Det handler bl.a. om den nye ældrereform og udspillet fra Sundhedsstrukturkommissionen.

Beslutning: Som minimum bør arbejdsgruppen vedr. ældrereformen deltage (Anne, Elisabeth og Steen)

Beslutning: Anne, Hans-Henrik, Elisabeth og Steen deltager. Vi kører i Hans-Henriks bil

11. Møde med Sundhedscentret

Enten

Mandag den 30.9.24, kl. 10.30. Her kan forløbskoordinator for kroniske sygdomme og faglig koordinator deltage

Eller

Mandag den 02.12.24, kl. 12.00. Her kan forløbskoordinator for kroniske sygdomme, kræftskoordinator og faglig koordinator deltage

Beslutning: Steen undersøger, om mødet den 30.9 kan flyttes til kl. 12:30

12. Opfølgninger

- a) Høringssvar om fodgængerovergange er sendt til Lars Prier

- b) Høringssvar om bevægepolitik sendes fredag

- c) Nyt tidspunkt til møde om Seniorguiden: 15/10, kl. 13-14

- d) Børge Mogensen indstilles til handicappreisen. **Deadline 26.10**

- e) Vestegnstræf torsdag den 24.10. i Vallensbæk

Diskussion: Hvem deltager?

Beslutning: Anne, Elisabeth og Steen deltager

- f) Ældrevenlige bydele. Hvordan går det her? **Møde 8.10, k. 16:30**

- g) Pensionisternes julefrokost. Intet nyt

- h) Arbejdsgruppen vedr. Ældrereform og sundhedsstruktur er indkaldt til tirsdag den 3.9., kl. 13, altså timen før mødet med Charlotte om budget.

Beslutning: Mødet aflyses

13. Emner til orientering på kommende BPR-møder (fast punkt)

Erik sender liste med emner rundt

14. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt)

- a) PR-gruppen (Erik, Hans-Henrik, Steen) – Sendt oplæg til Lokalavisen. Næste nr. af Senior Nyt udkommer onsdag.
- b) Kostrådet (Anne, Elisabeth, Finn suppl.) – intet nyt
- c) Trafiksikkerhedsudvalget (Elisabeth): - **intet nyt. På næste SR-møde særskilt punkt med Trafiksikkerhedsudvalget og der inviteres en fagperson, fx Lars Koch til januar-mødet**
- d) Regionsældrerådet (Steen): 9/9 behandlet under punkt 10
- e) BPR – herunder hjemlighed (fast punkt): **redegører på vores PBR-møder, herunder hjemlighed.**
 - BPR Baldersbo: (Erik, suppleant Anne) – positiv tilsynsrapport
 - BPR Birkehøj: (Hans-Henrik og Finn)
 - BPR Henriksdal: (Annette, suppleant Steen)
 - BPR Sengeløse: (Anne, suppleant Elisabeth)
 - BPR Torstorp: (Elisabeth, suppleant Finn)**Seniorrådet hører om det er muligt at få lavet en samlet kalender for BPR-møderne**

15. Aktivitetskalender (fast punkt)

Eftersendes

16. Hørings svar (fast punkt)

Ingen

17. Punkter til senere behandling

- 1) Seniorrådsmøde 30/9: Besøg af Digirehab – Christel og Frida
- 2) Seniorrådsmøde 4/11: Besøg af Bobleberg – Anders Stæhr

18. Eventuelt (fast punkt)

- **Der skal indkøbes et ny stativ til brug ved messer. PR-gruppen kommer med et oplæg til ny tekst.**

Referatet er godkendt d.d. af alle tilstedeværende medlemmer.